
24

سهشنبه

1402
بهمن

تاریخ 

2

سال
بیستونهم

3855
 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 
 

   

 
 

    

 

 
  

 
 

 

   
 

 

    
 

 
  

 
 

  
  

 

 

 

 5873 - 8002

0101455837001071 - 32344771
071 - 32344772

071 - 42229246

ISSN : 5873 - 8002

شماره

صفحه

روزنامه

مشاور رئیس جمهوری:

دبیر شورای عالی مناطق آزاد در مورد منابع لازم برای اجرای پل خلیج 
فارس گفت: رئیس جمهوری دستور تأمین منابع از بودجه عمومی و 
از محل تهاتر نفت را داده است و تلاش داریم ظرف ۳ سال آینده این 
چینی  پیمانکاران  با  هم  مذاکراتی  برسانیم.  بهره برداری  به  را  پروژه 
داشتیم و قرار بر این است که این پروژه جزو پروژه های فاینانس و 

خط اعتباری ایران و چین باشد.
جمع  در  عبدالملکی  حجت  ایلنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
خبرنگاران درباره اهمیت اجرای پروژه پل خلیج فارس اظهار داشت: 
همه مطالعات برای ساخت پل خلیج فارس که منطقه آزاد قشم را به 

سرزمین اصلی متصل می کند، انجام شده است.
وی در پاسخ به سؤال ایلنا درباره اینکه گفته می شود منابع برای اجرای 
صرفه  پروژه  این  ساخت  رو  این  از  و  ندارد  وجود  فارس  خلیج  پل 
اقتصادی ندارد و آیا طرح جدید برای تأمین منابع ساخت این پروژه 
در نظر گرفته شده  است، گفت: باید منابع برای این پروژه تأمین شود 
و بخشی از منابع را منطقه آزاد قشم تأمین می کند و رئیس جمهوری 
دستور تأمین منابع از بودجه عمومی و از محل تهاتر نفت را داده است 
و تلاش داریم ظرف ۳ سال آینده این پروژه را به بهره برداری برسانیم. 
مذاکراتی هم با پیمانکاران چینی داشتیم و قرار بر این است که این 

پروژه جزو پروژه های فاینانس و خط اعتباری ایران و چین باشد. 
دبیر شورای عالی مناطق آزاد با بیان اینکه این پروژه حتماً باید به اجرا 
برسد، ادامه داد: هر کسی که در اصل پروژه تصمیم ایجاد می کند یا 
منافع ملی را نمی شناسد یا اینکه نیات دیگری دارد، باید توجه داشته 
باشیم که تمام پروژه های حمل و نقل در جنوب کشور به ویژه در خلیج 
فارس به دلیل اینکه برخی از بنادر جنوبی دریای جنوب خلیج فارس را 
از رونق خارج می کند، احتمال کارشکنی در این پروژه ها وجود دارد 

از این رو باید مراقب باشیم. 
قرارگاه  چینی ها  حضور  با  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  عبدالملکی 

خاتم الانبیا از پیمانکاری این پروژه حذف می شود، تاکید کرد: قرارگاه 
اما ممکن است که پیمانکاران دیگری از جمله  همچنان حضور دارد 

پیمانکاران خارجی به این پروژه ورود کنند. 
وی درباره میزان منابع مورد نیاز برای ساخت پل خلیج فارس گفت: 
تقریباً ۷۰۰ میلیون دلار برای تمام پروژه با تکمیل ریل و بزرگراه ها 

مورد نیاز است اما منافع آن برای کشور بسیار بالا است.
با بیان اینکه ساخت پل خلیج فارس در حال  مشاور رئیس جمهوری 
اجرا است، افزود: در حال حاضر این پروژه حدود ۱۸ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و ساخت پروژه متوقف نشده است اما باید منابع دولتی به 
کمک این پروژه بیاید و معاون اول رئیس جمهوری دستور داد که در 

بودجه ۱۴۰۳ هم ردیف بودجه این پروژه تقویت شود.
وی درباره تأسیس مناطق آزاد مشترک با کشورهای همسایه گفت: 
در حال حاضر ۱۸ منطقه آزاد مصوب در داخل کشور وجود دارد و 
ایجاد هیچ منطقه آزاد جدیدی در دستور کار قرار ندارد. اما با ۶ کشور 
خارجی ترکیه، عراق، سوریه، ازبکستان، عمان و قرقیزستان منطقه آزاد 
مشترک تأسیس خواهد شد که از این کشورها با سوریه نقطه مشترک 

هم مشخص و توافق شده در داخل خاک سوریه باشد.

 وزیر میراث فرهنگی: 

۵۰ درصد جمعیت جهان می توانند 
بدون روادید به ایران سفر کنند

گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
و صنایع دستی گفت: با لغو روادید 
برای ۳۳ کشور، بیش از ۵۰ درصد 
»بدون  می توانند  جهان  جمعیت 
روادید« و فقط یک بلیت به ایران 

سفر کنند.
گردشگری  خبرنگار  گزارش  به 
در  ضرغامی  الله  سیدعزت  ایرنا، 
نمایشگاه  هفدهمین  گشایش  آیین 
سالن  در  که  تهران  گردشگری 
رئیس  حضور  با  و  سران  اجلاس 
کارنامه  می شد،  برگزار  جمهوری 
دولت مردمی در حوزه گردشگری 
گفت:  و  کرد  توصیف  موفق  را 
و  ریز  کار  ده ها  سال  دو  این  در 
انجام  گردشگری  حوزه  در  درشت 
اولین  و  مهمترین  شاید  است،  شده 
کاری که در این دولت انجام شد از 
سرگیری صدور روادید گردشگری 
زمان  از  که  بود   )۱۴۰۰ ماه  )آبان 
متوقف  ماه   ۲۰ شیوع کرونا حدود 
و  انقباضی  نگاه های  و  بود  شده 
صادر  نمی داد  اجازه  محافظه کارانه 
شود، اما نظر کارشناسی ما در دولت 
مؤثر واقع شد و صدور روادید را از 

سر گرفتند.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی گفت: تصمیم تاریخی 
دیگر لغو یک طرفه روادید بود که 
با درایت رئیس جمهوری اتفاق افتاد 
خارجه  امور  وزارت  تمهیدات  با  و 
از ۱۵ بهمن ماه با ۲۸ کشور به اجرا 
گذاشته شده است. با آمارهای قبلی 
جمعیت  درصد   ۵۰ از  بیش  اکنون 
بدون  می توانند  جهان  کشورهای 
یک  خرید  با  فقط  روادید  دریافت 
بلیت به ایران سفر کنند و جاذبه های 

گردشگری کشور را ببینند.
وی تصریح کر: ما درهای ایران را 
به روی دنیا باز کرده ایم و به رغم 
شرایط  این  دشمنان  منفی  تبلیغات 
فراهم شده است؛ اما برای گشایش 
زیرساخت های  باید  ایران  درهای 
باید  گردشگری به صورت شایسته 

آماده شود.
تا  پروژه  تومان  میلیارد  هزار   ۱۰۰

پایان دولت سیزدهم
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی با یادآوری سفرهایش 
سال  دو  در  ایران  شهر   ۲۰۱ به 
سفرها  این  در  گفت:  گذشته، 
بخشی از پروژه های بزرگ مقیاس 
را حل کردیم و ۵۰ پروژه بزرگ 
مقیاس دیگر نیز رفع مانع شده است 
همت   ۴۰۰ ارزش  با  پروژه های  و 
سرمایه در حال اجراست که بیشتر 
آنها درحال ساخت و ساز هستند و 
بیشتر ۱۰۰  پایان دولت سیزدهم  تا 

می شود  افتتاح  پروژه ها  این  همت 
که بیشتر آنها هتل ۵ ستاره است.

فرهنگی،  میراث  حوزه  سه  »هر 
مهم  دستی  صنایع  و  گردشگری 
گردشگری  برای  ولی  است، 
نسبت  دولت  در  داریم  درخواست 
انقلابی  و  جهشی  موضوع  این  به 
رئیس جمهوری  از  شود؛  عمل 
درخواست دارم معاون اول ریاست 
جمهوری مسئولیت مشخصی درباره 
پروژه های  مشکلات  فصل  و  حل 

گردشگری به عهده بگیرد«
یک  نیازمند  گردشگری  صنعت 

نگاه و حمایت است
حاضر  مجموعه  گفت:  ضرغامی 
بخش  توانمند  فعالان  از  مراسم  در 
همه  وجود  با  هستند،  گردشگری 
مشکلات کارهای بزرگی انجام داده 
است، اما به یک توجه کوچک نیاز 
دارد. همان توجه کوچک و راهبرد 
و  باشد  مؤثر  بسیار  می تواند  دولت 
ایجاد  را  انتظار  مورد  جهش های 

کند.
ادامه  در  فرهنگی  میراث  وزیر 
و  تعامل  گفت:  روایتی  نقل  با 
که  باشد  گونه ای  به  باید  همکاری 
کارهای  کوچک  امکان  یک  با 
صنعت  می گیرد.  صورت  بزرگ 
نگاه  یک  نیازمند  هم  گردشگری 
ارقامی  هستند.  کوچک  حمایت  و 
بسیار  دارد  توقع  گردشگری  که 
بالا  رقم های  با  و  است  کوچک 
دیگر  حوزه های  در  که  نجومی  و 
و  دارد  فرق  خیلی  می شود  هزینه 

خیلی پایین تر است.
دیگر  حوزه های  در  گفت:  وی 
می شود،  هزینه  همتی  رقم های چند 
اما در حوزه گردشگری با رقم های 
گشایش های  می توان  کوچک 
بزرگ ایجاد کرد. از رئیس جمهور 
همیشگی  عنایت  دارم  درخواست 
بیشتر  گردشگری  به  را   خود 

کنند.
ضرغامی در پایان سخنانش به دلیل 
مجری  جای  به  زمانی،  محدودیت 
در  سخنرانی  برای  رئیس جمهور  از 
گردشگری  نمایشگاه  افتتاح  آیین 
حضار  از  و  کرد  دعوت  تهران 
را  رئیس جمهور  و  او  که  خواست 

تشویق کنند.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: در بند س تبصره ۶ موضوع متناسب 
سازی حقوق بازنشستگان را داشتیم که از محل افزایش یک درصدی 
مالیات بر افزوده درنظر گرفته شده بود که این موضوع خلاف موازین 

شرع و قانون اساسی شناخته نشده و از سوی شورای نگهبان تأیید شد.
به گزارش خبرنگار ایلنا، هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان 

س  بند  در  گفت:  بودجه  بررسی  به  اشاره  با  خود  خبری  نشست  در 
از  که  داشتیم  را  بازنشستگان  سازی حقوق  متناسب  موضوع   ۶ تبصره 
محل افزایش یک درصدی مالیات بر افزوده درنظر گرفته شده بود که 
این موضوع خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشده و از سوی 

شورای نگهبان تأیید شد.

در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا انجام 

شد؛

موافقت با تهاتر بدهی دولت 
به آستان قدس رضوی

اقتصادی  هماهنگی  شورای عالی 
از  داد  اجازه  دولت  به  قوا  سران 
به  نسبت  قانونی  روش های  طریق 
قدس  آستان  به  خود  بدهی  تهاتر 

رضوی اقدام کند.
به گزارش ایسنا، یکصد و هشتمین 
هماهنگی  شورای عالی  جلسه 
ابراهیم  سید  ریاست  به  اقتصادی 
رئیسی و با حضور سران قوای مقننه 
شد.درخواست  برگزار  قضائیه  و 
مطالبات  تهاتر  مجوز  با  موافقت 
آستان قدس رضوی موضوع بحث 

آن  اساس  بر  که  بود  جلسه  این 
طریق  از  شد  داده  اجازه  دولت  به 
تهاتر  به  نسبت  قانونی  روش های 
اقدام  مجموعه  این  به  خود  بدهی 

کند.
و  برنامه  سازمان  رئیس  همچنین 
بودجه گزارشی از وضعیت ۱۰ ماهه 
اجرای قانون بودجه ۱۴۰۲ و میزان 
آن  هزینه های  و  درآمدها  تحقق 
این جلسه تصمیماتی  ارائه کرد.در 
تخصیص  تکمیل  جهت  در  نیز 
بودجه های عمرانی ۱۴۰۲ اتخاذ شد.

غول فناوری آمریکایی 
هزاران نفر را اخراج می کند

از  )یکی  سیسکو  شرکت 
زمینه  در  بزرگ  شرکت های 
ارتباطات(  و  شبکه  تجهیزات 

هزاران نفر را اخراج می کند.
از  ایرنا  اقتصادی  به گزارش گروه 
کرونیکل،  سان فرانسیسکو  وبگاه 
خلیج  در  که  فناوری  غول  این 
واقع  آمریکا  در  سان فرانسیسکو 
است، تلاش دارد با این اقدام برای 

سازماندهی مجدد خود تلاش کند.
که  کارمندانی  دقیق  تعداد  هنوز 
مشخص  شوند،  اخراج  است  قرار 

نیست.
در سال مالی ۲۰۲۳ میلادی، نیروی 

کار سیسکو به ۸۴ هزار و ۹۰۰ نفر 
رسید.

میلادی،   ۲۰۲۲ سال  پایان  در 
از  نفر  هزار   ۴ حدود  شرکت  این 
نیروی کار خود را کاهش داد که 
آن  کار  نیروی  از کل  درصد  پنج 
 ۳۵۰ بعد،  سال  می دهد.  تشکیل  را 

کارمند دیگر اخراج شدند.
در  متعددی  فناوری  شرکت های 
را  خود  کارکنان  اخیر  ماه های 
داک ساین،  که  کرده اند  اخراج 
آمازون، اسنپ، اکُتا، پیِ پَل، بلاک، 
ای بیِ و گوگل  فورس،  سِیلز  زوم، 

از آن جمله اند.

رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی فارس با بیان اینکه نگاه کشور 
به سمت واگذاری تصدی گری است، گفت: تجربه کشورهای موفق در 
اجرای خصوصی سازی گویای این امر است که برای موفقیت در این 

زمینه در کشور باید شاهد بخش خصوصی قدرتمند باشیم.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی اتاق بازرگانی فارس، 
اتاق  رئیس کمیسیون صنعت  و  نمایندگان  هیئت  ایزدپناه عضو  نوید 
بازرگانی فارس در کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی فارس که با حضور 
ارائه  محوریت  با  دولتی  بخش  نمایندگان  و  خصوصی  بخش  اعضای 
سال  واگذاری  مشمول  شرکت های  خصوصی سازی  سازمان  لیست 
۱۴۰۲ در اتاق بازرگانی استان برگزار شد ضمن طرح لیست سازمان 
ارائه  به   ،۱۴۰۲ سال  واگذاری  مشمول  شرکت های  خصوصی سازی 

دستورالعمل اجرایی واگذاری به روش پیمان مدیریت پرداخت.
وی گفت: پیمان مدیریت قراردادی است بین سازمان و پیمانکار که با 
رعایت مفاد این دستورالعمل منعقد خواهد شد و به موجب آن پیمانکار 
برای مدت معین و در قبال بهای پیمان، متعهد به ارائه خدمات مدیریتی 

بنگاه و تمام الزامات قراردادی و قانونی ناشی از آن می شود.
مشمول  شرکت های  مطالعه  و  بررسی  اهمیت  بر  تاکید  با  ایزدپناه 
باتجربه  و  خبره  تیم  افزود:  سرمایه گذار  هولدینگ  توسط  واگذاری 
جهت تحقیق و شناسایی هدف ورود کالا به بازار حائز اهمیت است و 
همچنین شناسایی هدف و تأمین نیازها باید به گونه ای باشد که منجر به 

ایجاد سود برای کسب وکار شود.
زمانی که  تا  بیان کرد:  فارس  بازرگانی  اتاق  رئیس کمیسیون صنعت 
نیز  این هدف  به  دستیابی  نشود،  انجام  به درستی  بازار هدف  شناسایی 

امکان پذیر نخواهد بود.
او با بیان اینکه بسته به نوع قرارداد درصد مدیریت پیمان نیز متفاوت 
خواهد بود افزود: نگاه کشور به سمت واگذاری تصدی گری است و در 
این زمینه ارتباط صنعتگر با سازمان خصوصی و ارائه پروپوزال جهت 

واگذاری شرکت های مشمول ضروری است.
بخش  به  دولت  تصدی گری  واگذاری  عرصه  در  داشت:  اظهار  وی 

خصوصی در حوزه اقتصاد حجم واگذاری بین بخش دولتی و خصوصی 
به صورت تدریجی انجام می شود و به طور کلی تجربه کشورهای موفق 
در اجرای خصوصی سازی گویای این امر است که برای موفقیت در 

این زمینه در کشور باید شاهد بخش خصوصی قدرتمند باشیم.
ایزدپناه اضافه کرد: این در حالی است که در نبود یک بخش خصوصی 
نهادهای  در کشور، عمدتاً  مقاصد خصوصی سازی  درنهایت  قدرتمند، 
عمومی غیردولتی و شبه دولتی بوده که باعث شده خصوصی سازی در 

کشور با شکست روبه رو شود.
عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به موضوع بی ثباتی نرخ ارز و عدم پیش بینی پذیری آن 
ادامه داد: روند بی ثبات نرخ ارز و جهش های مداوم از سال ۱۳۹۷ به 
تشدید  را  ایران  اقتصاد  در  بی ثباتی  تورم،  با  همبستگی  دلیل  به  بعد، 

کرده است.
وی عنوان داشت: به دلیل وابستگی تولید صنعتی به نهاده های وارداتی 
شدت  به  تولیدی  امور  در  سرمایه گذاری  هزینه  ارز  نرخ  بی ثباتی  و 

افزایش یافته است.
ایزدپناه همچنین به روند موجودی سرمایه در اقتصاد کشور پرداخت 
از  یکی  صنعت  بخش  در  سرمایه  موجودی  افول  کرد:  تصریح  و 
اقتصادی  رشد  به  بخشی  تحقق  در  اساسی  تنگناهای  و  محدودیت ها 

پایدار و فزاینده خواهد بود. 

رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی فارس:

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران گفت: در حال حاضر 
تهران با توجه محدودیت منابع آبی، ظرفیت هیچ گونه بارگذاری جدید 

جمعیتی را ندارد.
محسن اردکانی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: با توجه 
به منابع محدود آبی در گستره استان تهران هرگونه بارگذاری جدید 
برای  ظرفیت جدیدی  دیگر  و  نیست  پذیر  امکان  تهران  در  جمعیت 

تأمین آب آن وجود ندارد که باید در این زمینه تجدیدنظر شود.
نخستین  اقلیمی  هر  در  جمعیت  بارگذاری  موضوع  در  داد:  ادامه  وی 
چیزی که باید رعایت شود، آمایش سرزمینی است که موضوع اصلی 

آمایش سرزمین هم آب است.
مدیرعامل آبفای استان تهران خاطرنشان کرد: در گذشته ها تمدن ها در 

کنار آب شکل می گرفته و هر جا آب بود، آبادی هم وجود داشت.
اردکانی گفت: باید با توجه به آمایش سرزمین بررسی کرد که ظرفیت 
تأمین آب برای جمعیت جدید وجود دارد یا ندارد و اگر وجود دارد، 

اجرا شود و در غیر این صورت باید تجدیدنظر کرد.
وی درباره طرح های تأمین آب برای تهران ادامه داد: الان چند طرح 
مطرح است که دو طرح در دست اجرا و یکی هم در دست مطالعه 

است.
این مقام مسئول افزود: یکی از این طرح ها علاج بخشی سد لار است 

که ۱۶۲ میلیون مترمکعب در سال آب را منتقل می کند.
دوم  طرح  همچنین  کرد:  خاطرنشان  تهران  استان  آبفا  مدیرعامل 

جایگزین انتقال آب از سد طالقان که در حال اجرا است.
از  آب  انتقال  طرح  که  داریم  مطالعاتی  طرح  یک  گفت:  اردکانی 

ارتفاعات ۲ هزار و ۳ هزار است.
وی بیان کرد: در فصل هایی که حق آبه بران سمت مازندران آب را 
نیاز دارند، از آن استفاده خواهند کرد اما در زمانی که نیازی به آب 
ندارند و این آب به سمت دریا سرازیر می شود و در بقیه فصول، به 

دریاچه سد امیرکبیر منتقل و ذخیره شود تا در دسترس قرار گیرد.
در فصل هایی که حق آبه بران سمت مازندران آب را نیاز ندارند و این 
آب به سمت دریا سرازیر می شود که حق آبه بران در فصولی که نیاز 
دارند آب را ببرند و در بقیه فصول این آب به دریاچه سد امیرکبیر 

منتقل شده و ذخیره شود و در دسترس قرار گیرد.
هم  دیگری  طرح های  البته  داد:  ادامه  تهران  استان  آبفای  مدیرعامل 

وجود دارد که در دست مطالعه است.
اردکانی خاطرنشان کرد: این طرح ها همه اگر اجرا شود باز هم با توجه 
به محدودیت منابع آبی، تهران ظرفیت بارگذاری جدید جمعیتی ندارد 

و باید مراقب بود.

مدیرعامل آب و فاضلاب تهران:

رئیس کل سازمان نظام پزشکی:

در فروش اینترنتی دارو تضمینی 
برای حفظ اسرار بیمار نیست

به علت افزایش ظرفیت رشته پزشکی، شرایط به نحوی 

است که در مرحله بالینی در مراکز آموزشی، تعداد 

زیادی از دانشجویان در بیرون از اتاق بیمار حضور دارند 

و حتی قادر به شنیدن صدای استاد نیستند


